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Protokół z Zebrania Wiejskiego Sołectwa Mszana 

z dnia 26 września 2023 r. w Mszanie 

 
Zebranie odbyło się w sali Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji w Mszanie, rozpoczęło się  
w drugim terminie, tj. o godz. 18.10. Na liście obecności podpisało się 36 mieszkańców,  
co stanowiło niezbędne quorum. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Pkt. 1. Otwarcie Zebrania 

Zebranie otworzyła Sołtys Sołectwa Mszana, Pani Ilona Mura, która powitała obecnych 
mieszkańców, a także Wójta Gminy Pana Mirosława Szymanka, Przewodniczącego Rady 
Gminy Pana Marka Liśnikowskiego, Radnych, Z-cę Wójta Pana Błażeja Tatarczyka, 
pracowników Urzędu Gminy, dyrektorów jednostek gminnych oraz członków Rady Sołeckiej. 

Pkt. 2. Wybór przewodniczącego i sekretarza Zebrania 

Na Przewodniczącego Zebrania Pani Sołtys zaproponowała Pana Rafała Burę. Innych 
propozycji nie zgłoszono. Kandydatura została przegłosowana jednogłośnie. 
Na sekretarza Zebrania Pani Sołtys zaproponowała Panią Mirosławę Książek-Rduch. Innych 
propozycji nie zgłoszono, mieszkańcy jednogłośnie przyjęli kandydaturę.  
 
Przewodniczący Pan Rafał Bura odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Zebrania i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Wybór przewodniczącego i sekretarza Zebrania. 
3. Fundusz Sołecki na 2024 rok. 
4. Wolne głosy i wnioski.  
5. Zakończenie posiedzenia. 

i zarządził jego przegłosowanie. Zebranie Wiejskie jednogłośnie przyjęło zaproponowany 
porządek obrad. 
Przewodniczący podał, że pkt. 1-2 zostały zrealizowane i przeszedł do kolejnego punktu. 

Pkt. 3. Fundusz Sołecki na 2024 rok 

Sołtys Ilona Mura poinformowała mieszkańców, że fundusz sołecki to pieniądze 
zagwarantowane w budżecie gminy na realizację zadań wskazanych przez mieszkańców 
sołectwa, służących poprawie warunków życia, infrastruktury wsi, tworzenie nowych miejsc 
rozrywki. Sołtys przedstawiła stan realizacji funduszu w roku bieżącym. Do dyspozycji jest 
kwota 57.235 zł, z czego realizowane są zadania: 

1. Zakup mundurów wyjściowych dla członków Ochotniczej Straży Pożarnej w Mszanie – 
6.000 zł 

2. Zakup lamp oświetleniowych na górne boisko przy ul. Sportowej – 3.000 zł  
3. Działalność kulturalna sołectwa – 3.000 zł 
4. Projekt i budowa oświetlenia ulicznego odnogi ul. Wodzisławskiej – 45.235 zł. 

 
Następnie Pani Sołtys przedstawiła propozycje Rady Sołeckiej dotyczące podziału funduszu 
na rok 2024. Jest to kwota  63.867,00 zł. Proponuje się podział na: 

− Zakup i montaż urządzeń do steet workout – 38.357,00 zł 

− Projekt oświetlenia ul. Ładnej – 7.000,00 zł 
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− Zakup mebli do kącika dziecięcego dla Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Mszanie – 3.000,00 zł 

− Zakup kosiarki spalinowej dla Szkoły Podstawowej w Mszanie – 2.500,00 zł 

− Dofinansowanie Dożynek Gminnych – 10.000,00 zł 

− Działalność kulturalna sołectwa – 3.000,00 zł 
Uzasadnienie: Street workout to sport poprawiający kondycję ogólną, wzmacniający mięśnie 
oraz kształtujący sylwetkę. Ćwiczenia wykonuje się na świeżym powietrzu na specjalnie 
zbudowanych urządzeniach. Wybudowanie placu do kalisteniki miejmy nadzieję odciągnie 
młodzież sprzed komputera, a trening na tych urządzeniach poprawi ich sprawność fizyczną. 
Realizacja pozostałych zadań ma na celu polepszenie warunków życia mieszkańców. 
Doposażenie organizacji i instytucji publicznych działających na rzecz mieszkańców oraz 
wsparcie działań mających na celu integrację mieszkańców Sołectwa. 
 
Nie było innych wniosków. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie wniosku o zaplanowanie przedsięwzięć 
w budżecie Gminy Mszana na rok 2024 ze środków Sołectwa Mszana w ramach funduszu 
sołeckiego, na następujące zadania: 
1. Zakup i montaż urządzeń do steet workout – 38.357 zł 
2. Projekt oświetlenia ul. Ładnej – 7.000 zł 
3. Zakup mebli do kącika dziecięcego dla Gminnej Biblioteki Publicznej w Mszanie – 3.000 zł 
4. Zakup kosiarki spalinowej dla Szkoły Podstawowej w Mszanie – 2.500 zł 
5. Dofinansowanie Dożynek Gminnych – 10.000 zł 
6. Działalność kulturalna sołectwa – 3.000 zł 
i zarządził głosowanie.  
Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  
Uchwała nr 1/2023 Zebrania Wiejskiego w Mszanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Pkt. 4. Wolne głosy i wnioski 

Przechodząc do kolejnego punktu obrad, Przewodniczący Zebrania poinformował, że w 
tegorocznym funduszu sołeckim z zadania „Projekt i budowa oświetlenia ulicznego odnogi ul. 
Wodzisławskiej” pozostaną niewykorzystane środki w kwocie 2.900,86 zł. Zebranie Wiejskie 
może je przeznaczyć na inne zadanie, do zrealizowania jeszcze w tym roku.   
Sołtys Ilona Mura w imieniu Rady Sołeckiej zaproponowała, aby kwotę tę przeznaczyć na 
wsparcie zakupu aparatu ochrony dróg oddechowych dla Ochotniczej Straży Pożarnej –  
2.900,86 zł. OSP wnioskowała o takie wsparcie. 
 
Innych wniosków nie było.  
Przewodniczący Zebrania odczytał treść uchwały w sprawie zmiany przeznaczenia środków z 
funduszu sołeckiego w 2023 roku: 
„Przeznaczyć kwotę 2.900,86 zł, pozostałą z zadania „Projekt i budowa oświetlenia ulicznego 
odnogi ul. Wodzisławskiej” na zadanie: 

− Wsparcie zakupu aparatu ochrony dróg oddechowych dla Ochotniczej Straży 
Pożarnej –  2.900,86 zł.” 

i zarządził głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie.  
Uchwała Nr 2/2023 Zebrania Wiejskiego Sołectwa Mszana stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 
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Dalej w tym punkcie głos zabierali: 

• Mieszkaniec odnogi ul. Wodzisławskiej, gdzie obecnie budowane jest oświetlenie uliczne, 
Pan Marek Sedlaczek, zapytał, czy została wyjaśniona sytuacja prawna działki, która nie 
jest własnością gminy, tak, aby możliwy był remont nawierzchni odnogi ul. 
Wodzisławskiej.  

• Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta – na razie nie ma możliwości wyremontowania drogi 
przez Gminę, ponieważ właściciel pierwszej działki, która jest styczną z drogą publiczną – 
ul. Wodzisławską, nie wyraża zgody na przejęcie przez Gminę samej działki drogowej. 
Żąda wykupu całej działki, jednak dla Gminy jest to nieuzasadniony wydatek.  

• Na pytanie Mieszkańca, czy nie można wyremontować drogi poza tym odcinkiem, Z-ca 
Wójta odpowiedział, że nie jest to aktualnie możliwe, ponieważ Starosta Powiatu nie 
wyda pozwolenia na remont drogi, która nie ma zjazdu na drogę publiczną.  
Gmina postara się w przyszłym roku poprawić stan nawierzchni tej odnogi zdrapką 
asfaltową.  

• Mieszkaniec ul. Ks. Styry, Pan Grzegorz Henkel, zawnioskował o niezbędny remont tej 
drogi, szczególnie zniszczone są blachy przy kanałach odprowadzających wodę, a z 
powodu tego, że droga jest wąska, ciągle ktoś na te blachy najeżdża. można tam 
uszkodzić samochód, co też się zdarza. Mieszkaniec zaapelował też o ustawienie przed 
wjazdem na drogę znaku informującego, że nie ma dojazdu do MOP na autostradzie. 
Bardzo często na tej drodze dochodzi do zablokowania się tirów, które nawigacja błędnie 
prowadzi na autostradę. 

• Odpowiadając w drugim temacie, Wójt Mirosław Szymanek poinformował, że Gmina 
zgłaszała wielokrotnie problem do Googla. Nawigacja wskazuje przejazd na MOP ulicą 
Styry, ponieważ stacja BP ma taki adres. Nie ma osobnego adresu na autostradzie. Być 
może ustawienie tablicy informacyjnej będzie jakimś rozwiązaniem, choć nie jest to 
pewne, bo kierowcy jeżdżą według wskazówek GPS-a. 
W sprawie remontu ul. Ks. Styry do tej pory odwlekano te prace, aby nikt z mieszkańców 
innych ulic nie zarzucił, że w pierwszej kolejności remontuje się drogę, przy której 
mieszka wójt i sołtys. Faktycznie jednak stan tej ulicy jest coraz gorszy, trzeba będzie 
pomyśleć o jej naprawie. Wójt dodał, że Gmina pozyskuje teraz środki na remonty 
drogowe z funduszy rządowych, dzięki czemu udaje się wyremontować wiele ulic od 
dawna zgłaszanych przez mieszkańców. Obecnie trwa remont ciągu komunikacyjnego  
(ulice Mickiewicza-Kopernika-Konopnickiej), firma, która jest wykonawcą zrobi 
dodatkowo nakładkę asfaltową na odcinku od posesji p. Mizia do góry, który zniszczyła.  

• Mieszkaniec ul. Wodzisławskiej, Pan Sedlaczek zaapelował, aby odnogę, przy której 
mieszka, w całości wysypać sfrezowaną zdrapką z remontowanych dróg. 

• Z-ca Wójta raz jeszcze podkreślił, że Gmina chce poprawić nawierzchnię tej odnogi, ale 
nieb uda się tego zrobić w całości bez zgody właściciela pierwszej działki. I tak dobrze, że 
wyraził pisemną zgodę na przejście nad swoją działką linii oświetlenia. 

 
Więcej pytań i wniosków nie było.  
 
W sprawach bieżących przedstawiciele Spółdzielni Energetycznej „Nasza energia” w Mszanie 
poinformowali mieszkańców o działalności spółdzielni i zachęcili do przystępowania do niej. 
Spółdzielnia ma na celu uzyskiwanie taniej energii. Powstała w 2021 roku jako pierwsza na 
Śląsku i druga w Polsce. Obejmuje swoim zasięgiem gminy Mszana, Godów i Świerklany. Dla 
członków (prosumentów) proponuje rozliczenia, które pozwolą na odzyskanie do 100% 
wyprodukowanej energii z systemu fotowoltaicznego. Do spółdzielni mogą przystąpić 
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zarówno mieszkańcy już posiadający fotowoltaikę, jak również zainteresowani nią oraz 
innymi odnawialnymi źródłami energii. Spółdzielnia będzie realizować projekt ze środków 
unijnych, w ramach którego 210 podmiotów będzie mogło skorzystać z dofinansowania do 
85 procent kosztów montażu paneli fotowoltaicznych wraz z magazynem energii. 
Koszt udziału w spółdzielni to 100 zł. Przedstawiciele spółdzielni poinformowali, że każdy 
zainteresowany mieszkaniec może się do nich zwrócić z pytaniami. 

Pkt. 5. Zakończenie Zebrania 

Po wyczerpaniu porządku obrad, o godz. 18.40 Przewodniczący Zebrania Pan Rafał Bura 
zamknął Zebranie Wiejskie. 
 
 
         Protokołowała:                                                                   Przewodniczący Zebrania: 
 
Mirosława Książek – Rduch                                                                   Rafał Bura 


